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Good day, dear ladies and gentlemen. I represent International Association of Islamic Business 
that has offices in almost all Russian regions and its headquarters in Moscow. We give support to 
the businesses built on Islamic fundamental values and also work on creating of the positive 
image of muslim businessmen. Representatives of all confessions can enter our organization if 
they work according to the Islamic commerce rules. Speaking about the freedom of expression 
and, in general, the opportunity to present Islam and Islamic economic products in Russia and 
how much the situation has changed in recent years, I would like to note that in February 2018 
our Association together with the largest Russian Bank Sberbank and the Islamic Development 
Bank, which has come to Russia for the first time this year, have hosted the First Russian Islamic 
Economic Forum "Russia is the guarantor of partnership". It was held on the platform of the 
Sberbank Corporate University and gathered several hundreds of prestigious experts of Islamic 
economics from around the world, as well as heads of legislative and financial state institutions, 
the forum was covered by all the country's leading mass media. Today we can say with 
confidence that we are heard and we are listened to. Islamic scientists and businessmen have a 
good opportunity to present their instruments at a very high level and accordingly change the 
face of Islam in the public eye. This would be difficult to imagine just a few years ago, mostly 
because of social exclusion. The situation has changed a lot and in this there is merit of both civil 
society and institutions of force. So I’m happy to say that our work has positive results. Thank 
you 

 

Международная Ассоциация Исламского Бизнеса 
Фатима Казиева 
17 сентября 2018 года 
Варшава 
 
Я представляю Международную Ассоциацию Исламского Бизнеса, которая представлена 
почти во всех регионах России, нескольких других странах, штаб-квартира находится в 
Москве. Мы оказываем поддержку бизнесу, построенному на исламских 
фундаментальных требованиях, а также работаем над создание положительного образа 
бизнесмена- мусульманина в России и мире. Говоря о свободе выражения и вообще 
возможности презентовать, если так можно сказать, ислам и исламские экономические 
продукты в России и о том, насколько в последние годы ситуация в этом вопросе 
изменилась, хотела бы отметить, что в феврале 2018 года наша Ассоциация совместно с 
крупнейшим российским банком Сбербанк и впервые пришедшим в Россию Исламским 
банком развития провела Первый Российский исламский экономический форум «Россия- 
гарант партнерство». Он прошел на площадке Корпоративного Университета Сбербанка и 
собрал несколько сотен признанных экспертов исламской экономики со всего мира,  а 
также руководителей законодательных и финансовых государственных институтов, о 
форуме написали все ведущие СМИ страны. Сегодня мы с уверенностью можем сказать, 
что нас слышат и нас слушают. У исламских ученых и бизнесменов появилась хорошая 
возможность на очень высоком уровне представлять свои инструменты и соответственно 
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придавать имидж и менять облик самого ислама в глазах общественности. Такое сложно 
было бы представить буквально несколько лет назад, в том числе по причине 
общественного отторжения. Ситуация сильно изменилась и в этом есть заслуга и 
гражданского общества и институтов власти. Сегодня счастлива сказать, что наша работа 
имеет позитивные результаты. Спасибо  

 

 




